
 
 

 

Skolebestyrelsesmøde i Distrikt Hjallerup 
Tidspunkt: tirsdag d. 3. oktober kl. 17.00 - 19.30 

Sted: Hjallerup Skole – Mødelokale 30  
 

 
Deltagere: 

 
Forældre: 

• Heidi Selmer Pedersen (HJ) 

• Anne Berg Aaen (HJ) 

• Annika Birkkjaer Nielsen (HJ) 
 

 
Personale/ledelse: 

• Lisbeth Egebjerg Voldby (HJ) 

• Michael Ring Nielsen (HJ) 

• Rie Dam Vineke (HJ) 

 
Elever: 

• Mads Bay Graahede 9.C (Formand) 

• Hera Sóley Halldórsdóttir (Næstformand) 9.B 

Emne Ansvarlig 
Mål 

(Hvad vil vi gerne opnå?) 

 
Orientering

/ 
Drøftelse 

 

 
Indstilles til 
behandling 
i Distrikts- 

SKB 
 

Planlægning 
(Hvem gør hvad og hvornår?) 

Opfølgning 
(Hvornår vil vi følge op) 

 
Kl. 17.00-17.05 

• Velkomst og gennemgang af 
dagsorden 

o Præsentation af nye 
medlemmer 

 

MR/RD 

 
At få en god start på 
mødet, hvor der er 
mulighed for at få vendt 
forventninger til dagen 
  

  

 
Der blev budt velkommen til 
Mads og Hera, der er nye 
medlemmer af 
skolebestyrelsen. 
 
Bestyrelsen præsenterede sig 
for Mads og Hera. 
 

Ingen opfølgning. 

 
Kl. 17.05-17.10 

• Opfølgning fra sidste møde 
o Møde med elevrådet 

▪ Ur til 
mellemtrinet 

▪ Yoghurt med 
myslitop 

 

ALLE 
At få fulgt op på de 
emner, som der skulle 
samles op på efter mødet 

O  

Ur til skolegården ved 
mellemtrinet er indkøbt. 
 
Det er ikke muligt at få yoghurt i 
skoleboden, da der er kort 
holdbarhed, og der er risiko for 
at brænde inde med for mange. 

Ingen opfølgning. 



 
 

 
Kl. 17.10-17.25 

• Nyt fra elevrådet 
o Status på elevrådsarbejdet 

lige nu 
o Ønsker fra elevrådet 

▪ Indkøb 
▪ Indsatser 
▪ Andet 

o Elevdeltagelse i 
distriktsskolebestyrelsesar
bejdet 

 

Mads 
& 

Hera 
 

ALLE 

At give eleverne mulighed 
for at inddrage 
skolebestyrelsen i deres 
arbejde 
 
At få drøftet hvordan vi 
inddrager elevrådet på 
Hjallerup Skole mest 
mulig i 
Distriktsskolebestyrelsen 

O/D  

 
Mads og Hera orienterede om, 
at elevrådet har været mødtes 
en enkelt gang i dette skoleår.  
 
På mødet var der fokus på at få 
konstitueret det nye elevråd, 
samt kigget lidt ind i hvilke 
opgaver det ligger/ kan ligge i 
elevrådet i dette skoleår. 
 
I forhold til at få inddraget 
elevrådet i distriktsskole-
bestyrelsen sender ledelsen en 
oversigt over møderækken til 
Mads og Hera 
 
Elevrådsrepræsentanterne må 
gerne køre med de voksne til 
møderne i Klokkerholm og 
Flauenskjold. 
 
Formand og næstformand fra 
distrikts tre skoler inviteres med 
til alle skolebestyrelsesmøder. 
 
Der var tilslutning til en 
mødeform på 
distriktsskolebestyrelsesmødern
e, hvor elevrådene starter med 
at orientere om deres arbejde 
på det store bestyrelsesmøde, 
hvorefter de har tid til 
distriktselevrådsmøder og 
efterfølgende støder til 
distriktsskolebestyrelsen igen. 
 

Der samles op på elevrådets 
oplevelse af at deltage i både de 
lokale- og de distriktsvise 
skolebestyrelsesmøder på mødet 
d. 27/2.  



 
 

 
Kl. 17.25-17.35 

• Mødekontraktering – Se Bilag 
4A 

 

MR/RD 

 
At få drøftet vores 
mødekontrakt fra sidste 
skoleår og få lavet 
eventuelle justeringer 
 

D/B  
Mødekontrakten blev 
gennemgået og godkendt. 

Der evalueres på mødekontrakten 
og forretningsordenen på 
lokalskolebestyrelsesmødet d. 25/4 

 
Kl. 17.35-18.10 

• Orienteringer fra ledelsen 
o Renovering/ombygning 
o Etablering af Makerspace 
o PLC-indskolingsteamet – 

status på indsatsen 
o Magtanvendelser – Se bilag 

5A – punkt 49-51 
o Udeområder – status på 

processen 
 

MR/RD 

 
At give ledelsen mulighed 
for at orientere 
bestyrelsen om aktuelle 
opgaver 
 
At give skolebestyrelsen 
mulighed for at have 
indflydelse på den 
retning, som Hjallerup 
Skole skal bevæge sig i 
indenfor udvalgte temaer 
 

O/D/B  

 
Renovering/ombygning 
Renoveringsprocessen på 
Hjallerup Skole er i fuld gang. 
 
Tidsplanen for ibrugtagning af 
SFO-fløjen er skubbet 14 dage, 
og det forventes, at lokalerne 
kan tages i brug d. 6/11. 
  
Desværre er alt blevet dyrere, 
så derfor skal der spares penge 
på de kommende etaper.  
Ledelsen har været involveret i 
processen omkring 
prioriteringer i det videre 
renoveringsforløb. 
 
Bestyrelsen gav udtryk for, at de 
støttede op om de 
prioriteringer, som ledelsen 
havde foretaget. 
 
Etablering af makerspace 
Der er ved at blive etableret et 
Makerspace på skolebiblioteket.  
 
Makerspace etableres på 
baggrund af en kommunal 
ansøgning til Villumfonden, som 
har tildelt kommunen midler til 

 
Byggeprocessen fortsætter 
igennem hele skoleåret, og 
ledelsen orienterer løbende på 
bestyrelsesmøderne. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ledelsen orienterer løbende om 
etableringen, og makerspace vises 
til bestyrelsen på mødet d. 27/2 
 
 
 
 
 



 
 

etablering af Makerspace på 
alle kommunens skoler 
(200.000 kr. pr. skole). Midlerne 
er primært tiltænkt indkøb af 
maskiner. 
 
PLC-indskolingsteamet 
PLC-indskolingsteamet er 
kommet godt i gang. De har i 
opstarten af skoleåret været 
optaget af at komme rundt i 
hele indskolingen for at lære 
personale, elever at kende samt 
få kendskab til kulturen på 
Hjallerup Skole. 
 
Bestyrelsen foreslog, at PLC-
indskolingsteamet inviteres 
med på næste 
lokalskolebestyrelsesmøde for 
at fortælle om deres opgaver. 
 
Magtanvendelser 
I starten af skoleåret er 
retningslinjerne for brug af 
magt i folkeskolen blev 
gennemgået med alt personale.  
 
I forenklet form lyder reglerne, 
at der kun må anvendes magt i 
fornødent omfang, hvis en elev 
er til fare for at skade sig selv 
eller andre. 
 
Der var en drøftelse af, hvordan 
ledelsen kan orientere 
forældrene om, at personalet 

 
 
 
 
 
 
PLC-indskolingsteamet inviteres til 
at fortælle om deres arbejde og 
organisering på bestyrelsesmødet 
d. 14/12 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ledelsen orienterer forældrene om 
reglerne i et kommende 
nyhedsbrev og det tilføjes i 
velkomstfolderen for kommende 
elever til 0. klasse (24/25).  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 

f.eks. ikke må tilbageholde 
elever i f.eks. 
afleveringssituationer - heller 
ikke selv om forældrene beder 
om det. 
 
Udeområder 
Elevinddragelsesprocessen om 
planlægningen af 
udeområderne blev afsluttet i 
sidste uge.  
 
Ledelsen gennemgik det 
tilsendte materiale fra Elverdal 
som har lavet et tilbud på 
opgradering af udeområderne, 
ud fra elevernes ønsker.  
 
Ledelsen og skolebestyrelsen 
arbejder videre med projektet. 
Der indkaldes til strategimøde, 
hvor der evt. inviteres en af 
tovholderne fra projektet i 
Jerslev med.  
 

 
 
 
 
 
 
Ledelsen indkalder bestyrelsen til 
et særskilt møde om udeområder, 
hvor vi kan drøfte og aftale proces 
for etablering af nye udeområder. 
 
 
  

 
Kl. 18.10-18.15 

• Pause 
 

    

  

 
Kl. 18.15-18.35 

• Sparring – ledelse / forældre / 
elever 

o Kommunikationsplan  
▪ Hvordan får vi 

orienteret 

MR/RD 

 
Vi vil gerne have sparring 
på nogle af de forskellige 
emner, som løbende 
opstår, og hvor vi gerne 
vil have input fra 
bestyrelsen ift. 
håndteringen 

O/D/B  

 
Folkeskolen er i udvikling og der 
pågår mange indsatser i 
kommunen, derfor har ledelsen 
brug for at videreformidle ting 
til forældrene. 
 

 
Ledelsen tager forslagene med i 
det kommende arbejde omkring 
kommunikation, der også kommer 
på skolens pædagogiske udvalg 
(PU). 



 
 

forældrene om 
udviklingen af 
og tiltagene på 
Hjallerup Skole 

 

 Der var en god snak om hvad 
der skal informeres om samt 
hvordan der skal informeres.  
 
Forslag: 
Elevrådet kan evt. lave en film 
som fortæller om processen om 
udeområder 
 
Der kan iværksættes en plan 
for, at ledelsen sender nyheder 
til teamene, så ledelsens 
information kan indgå i 
ugebreve/månedsbreve fra 
teamene. 
 

 
Kl. 18.35-19.00 

• Tilsyn med elever i skoletiden 
o Elever der forlader 

skolens område – Bilag 
8A – Særligt §7 

MR/RD 

 
Vi vil gerne have en 
drøftelse af skolens 
tilsynsforpligtigelse 
overfor elever i 8.-9. 
klasse, da vi oplever, at 
der er en del elever, der 
trods skolens 
retningslinjer forlader 
skolen i pauserne for at 
handle ind oppe i byen 
 

O/D/B  

 
Der er på Hjallerup Skole en 
aftale om, at eleverne ikke må 
forlade skolens område i løbet 
af skoledagen.  
 
Der var en god drøftelse i 
bestyrelsen, hvor såvel 
forældre, elever, personale og 
ledelsen fremlagde de 
synspunkter, som de havde i 
forhold til emnet. 
 
Skolebestyrelsen valgte på 
baggrund af drøftelsen at 
bibeholde beslutningen om ikke 
at omgå folkeskoleloven, hvilket 
betyder, at eleverne fortsat ikke 
må forlade skolens område i 
skoletiden.  
 

 
Ledelsen orienterer alle forældrene 
om skolebestyrelsens beslutning. 
 
Ledelsen undersøger, om der kan 
findes hjælp til skoleboden, så man 
ikke skal stå i kø i så lang tid, som 
man nogle gange skal i dag. 



 
 

 
Kl. 19.00-19.20 

• Forældrehenvendelser – fast 
punkt 

 

ALLE 

 
At få drøftet, fulgt op på 
og givet tilbagemelding 
på de 
forældrehenvendelser 
som bestyrelsen har 
modtaget siden sidste 
møde. 
 
 
 
 

O/D/B  

 
Der har ikke været 
henvendelser til 
forældrerepræsentanterne. 

 
Ingen opfølgning. 
 

 
Kl. 19.20-19.30 
Afrunding og punkter til næste 
møde 

o Hvad har været godt ved 
mødet i dag? 

o Hvad tager vi med os fra 
mødet? 

 

ALLE 

 
At der bliver mulighed for 
at få samlet op på dagens 
møde. 
 
At få planlagt hvilke 
emner/temaer der vil 
være gode at få taget op 
på næste møde 
 

D  

 
 

 

• Opfølgning på PLC-
indskolingsteamet 
- Evt. invitere en med fra 

teamet 

• Opfølgning på projekt 
udeområder 

 


